

Interview with Al Arabiya Business on the weaponisation of the dollar, 19 Feb 2026

In this TV interview with Al Arabiya aired on 19th February 2026, Dr. Nasser Saidi discussed the weaponization of the US dollar, sanctions, and “economic statecraft” leading to a gradual shift away from dollar assets, including treasuries and the potential competition from the euro and the renminbi.

Watch the interview [here](#). The Arabic comments and English translation are copied below.

Dr. Nasser Saidi, Chairman of Nasser Saidi & Partners, confirmed that the shifts in global currency markets indicate the beginning of a long race between the euro and the yuan to reduce the dominance of the US dollar in international trade. He pointed out that this race will not be achieved quickly, but may extend over decades.

In an interview with Al Arabiya Business, Saidi stated that approximately 57% of global reserves are held in dollars, while the euro represents only about 20.3%. Furthermore, 80% of global trade financing is conducted in dollars, compared to 6.7% in euros, and international payments represent about 50% in dollars, making its replacement with another currency a lengthy and complex process.

He added that the euro, despite its current role, is not widely traded globally, with the European bond market limited to approximately one trillion euros compared to over 30

trillion dollars in the US markets. This necessitates the establishment of a large, unified market for euro-denominated treasury bonds to enhance its usability in international trade.

Al-Saidi pointed to China's growing role, emphasizing that the country is striving to transform the yuan (renminbi) into a global currency by allowing capital inflows into the Chinese market and expanding the size of its domestic financial market. He considered the first step to be the use of the yuan in trade finance, particularly with oil-producing economies, before the euro gradually follows.

He explained that this shift reflects China's increasing dominance in global trade, as it has become illogical to price payments in dollars when China is the largest importer of oil and gas from the Gulf states. This solidifies the position of the "petro-yuan" as a first step towards transforming global trade finance.

انخفاض حيازات الأجانب من سندات الخزانة الأميركية في ديسمبر تراجع حيازات

وفي هذا السياق، أكد د. ناصر السعيد، رئيس شركة "ناصر السعيد وشركاه"، أن التحولات في أسواق العملات العالمية تشير إلى بداية سباق طويل بين اليورو واليوان لتقليص هيمنة الدولار الأميركي على التجارة الدولية، مشيراً إلى أن هذا السبق لن يتحقق بسرعة، بل قد يمتد لعقود.

وقال السعيد في مقابلة مع "العربية Business"، إن حوالي 57% من الاحتياطات العالمية بالدولار، بينما يمثل اليورو نحو 20.3% فقط، كما أن 80% من تمويل التجارة العالمية يتم بالدولار مقابل 6.7%

باليورو، فيما تمثل المدفوعات الدولية نحو 50% بالدولار، ما يجعل استبداله بعملة ثانية عملية طويلة ومعقدة.

وأضاف أن اليورو، رغم دوره الحالي، ليس متداولاً على نطاق عالمي واسع، حيث يقتصر حجم سوق السندات الأوروبية على نحو تريليون يورو مقابل أكثر من 30 تريليون دولار في الأسواق الأميركية، ما يفرض ضرورة إنشاء سوق موحد وكبير لسندات الخزانة باليورو لتعزيز قابليته للاستخدام في التجارة الدولية.

وأشار السعيدي إلى الدور المتنامي للصين، مؤكداً أن البلاد تسعى إلى تحويل اليوان الريميني إلى عملة عالمية، عبر السماح بتدفقات رؤوس الأموال إلى السوق الصينية وتوسيع حجم السوق المالي المحلي، واعتبر أن الخطوة الأولى ستكون استخدام اليوان في تمويل التجارة، خاصة مع الاقتصادات النفطية، قبل أن يتبعها اليورو تدريجياً.

وأوضح أن هذا التحول يعكس الهيمنة المتزايدة للصين على التجارة العالمية، حيث أصبح من غير المنطقي تسعير المدفوعات بالدولار بينما أكبر مستورد للنفط والغاز من دول الخليج هي الصين، وهو ما يرسخ مكانة "البيetro يوان" كخطوة أولى نحو تحويل التمويل التجاري العالمي.